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Projekt 

 

z dnia  11 lutego 2025 r. 

Zatwierdzony przez ......................... 

 

 

UCHWAŁA NR X/65/25 

RADY GMINY PAWŁOWICZKI 

z dnia 13 lutego 2025 r. 

w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 20 stycznia 2025 r. o utworzenie przystanku autobusowego przy 

ul. Ks. Kuliga w Pawłowiczkach 

Na  podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.  U.  z 2024 

poz.1465 ze zm.), w związku z art. 242 § 1 ustawy z 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 

administracyjnego (Dz. U. z 2024 r. poz. 572), Rada Gminy Pawłowiczki uchwala, co następuje: 

§ 1. Po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rady Gminy Pawłowiczki ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

w sprawie wniosku z dnia 20 stycznia 2025 roku o utworzenie przystanku autobusowego przy ul. Ks. Kuliga 

w Pawłowiczkach odmawia się realizacji ww. zadania. 

§ 2. Uzasadnienie dla sposobu rozpatrzenia wniosku stanowi załącznik do uchwały. 

§ 3. O sposobie rozpatrzenia wniosku Przewodnicząca Rady Gminy Pawłowiczki zawiadomi wnoszącego. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

  

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Pawłowiczki 

 

 

Lidia Kukowka 
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UZASADNIENIE 

W dniu 20 stycznia 2025 r. drogą elektroniczną do Rady Gminy Pawłowiczki wpłynął 

wniosek mieszkańca Gminy Pawłowiczki o utworzenie przystanku autobusowego przy 

ul. Ks. Kuliga w Pawłowiczkach. Wnioskujący jako lokalizację dla tego punktu wskazał miejsce 

w pobliżu placu zabaw.  

Argumenty, jakie przedstawił wnioskujący to: 

Dostęp do edukacji: brak przystanku zmusza dzieci do niebezpiecznego chodzenia pieszo do 

szkoły, szczególnie przy drodze DK38, gdzie brakuje chodnika na odcinku, który dzieci muszą 

pokonać w kierunku Głubczyc. 

Transport zbiorowy: umożliwiłoby korzystanie z transportu zbiorowego i szkolnego. Koszty 

przewozu dzieci mogą pokrywać rodzice według aktualnych stawek operatora. 

Bezpieczeństwo: przystanek (z odpowiednim oznakowaniem drogowym, peronem o szerokości 

1,5 m, odpowiednim przejściem dla pieszych, barierkami oddzielającymi peron od drogi oraz 

odpowiednim oświetleniem) w pobliżu placu zabaw byłby bezpieczny dla dzieci i dorosłych. 

Minimalna zmiana trasy: autobusy już przejeżdżają przez ul. Ks. Kuliga, a zmiana trasy byłaby 

minimalna. 

Przewodnicząca Rady Gminy przekazała petycję do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Pawłowiczki. Komisja na posiedzeniu w dniu 10 stycznia 2025 r. przeanalizowała 

ww. wniosek i ustaliła, co następuje: 

Dzieci mogą bezpiecznie pokonać drogę z ul. Ks. Kuliga do szkoły, korzystając z chodnika 

po lewej stronie drogi krajowej DK38 oraz przejścia dla pieszych przy ul. Morcinka. Wszystkie 

przejścia dla pieszych na drodze krajowej DK38 zostały wykonane zgodnie z obowiązującymi 

przepisami i spełniają standardy bezpieczeństwa. W minionym roku przejścia te zostały 

przebudowane, z uwzględnieniem wykonania oświetlenia bezpośrednio nad pasami, co dodatkowo 

zwiększa bezpieczeństwo. 

Aktualnie transport zbiorowy przebiega drogą krajową, a wjazd autobusów na boczną ulicę 

Ks. Kuliga jest utrudniony ze względu na brak możliwości nawracania. To wymuszałoby przejazd 

autobusów drogą gminną nr 108 485 O (tzw. obwodnica), co skutkowałoby omijaniem 

przystanków przy drodze krajowej. 

Przystanek autobusowy, usytuowany w pobliżu placu zabaw, może stanowić zagrożenie 

w obszarze, gdzie dzieci powinny być bezpieczne podczas zabawy. Dodatkowo, droga jest wąska, 

a w okolicy znajdują się liczne gospodarstwa rolne, które korzystają z przejazdu maszynami 

rolniczymi, co dodatkowo zwiększa ryzyko związane z ruchem drogowym. Proponowana 

lokalizacja przystanku leży również w pobliżu skrzyżowania ul. Morcinka z ul. Ks. Kuliga, co 

tylko nasila zagrożenia bezpieczeństwa związane z ruchem drogowym. 

Propozycje wnioskującego, dotyczące stworzenia peronu, odpowiednich przejść dla 

pieszych, barierek i oświetlenia, wymagają znacznej ilości przestrzeni, której w tym miejscu 

brakuje. Aby uzyskać wystarczającą ilość miejsca, konieczne byłoby zdemontowanie i przesunięcie 

ogrodzenia placu zabaw. Cała inwestycja wiąże się z wysokimi kosztami. 

Należy zaznaczyć, że autobus szkolny obecnie nie kursuje przez ul. Ks. Kuliga. Autobusy, 

to duże pojazdy, dla których muszą być spełnione odpowiednie warunki do bezpiecznego 

manewrowania i skręcania. 

Warto również podkreślić, że na terenie gminy Pawłowiczki wiele dzieci w innych 

miejscowościach pokonuje podobne odległości do szkoły lub przystanku autobusowego. Niestety, 

nie jest możliwe zapewnienie dogodnych przystanków dla wszystkich uczniów. Niemniej jednak, 

gmina, chcąc poprawić bezpieczeństwo dzieci i częściowo spełnić oczekiwania wnioskującego, 

może wystąpić do zarządcy drogi krajowej z wnioskiem o budowę chodnika na odcinku od 
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ul. Morcinka do przystanku Rzeczyca. Taka inwestycja znacząco poprawiłaby bezpieczeństwo 

pieszych na ww. odcinku. 

Uwzględniając powyższe argumenty, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Pawłowiczki, stwierdziła, że utworzenie przystanku autobusowego przy ul. Ks. Kuliga jest 

nieuzasadnione z perspektywy istniejącej infrastruktury, organizacji transportu oraz zapewnienia 

bezpieczeństwa. 

 
 


